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~ Na svatého Matìje ~ lidské srdce okøeje

Slavnost k 700. letému výroèí 

Slavnost bude probíhat v odpoledních hodinách od 13 do 
Mezi 13 - 18 hodinou bude pøipraven na prostranství pøed kostelem 
sv. Jana Køtitele historický program. 

21 hodin. 

Tìšit se mùžete na ukázky øemesel - sedláø, kováø ad., lukostøelce, 
støedovìké hry pro dìti, šermíøe, kejklíøe, kouzelníka, historické 
tance, sokolníka, ohnivou show a jiné. 

V kostele sv. Jana Køtitele budou probíhat dva koncerty, vystoupí
pìvecké sbory a orchestr. V podveèer vystoupí na venkovním pódiu 
talentovaná kapela mladých muzikantù.  
Bude také pøipravena fotografická výstava k historii vsi.
Podrobný program upøesníme v dalším vydání Zpravodaje obce.  

Obèerstvení bude zajištìné po celé odpoledne a budeme rádi, když 
pøijdete toto Výroèí oslavit také!

UPOZORNÌNÍ:
Z dùvodu konání této slavnosti nebude možné 3. èervna dojet auty 
až ke kostelu, parkovištì pro návštìvníky bude pøipraveno na louce 
pøi cestì k sv. Janu. Pro ménì pohyblivé návštìvníky budou pøipra-
vena hasièská auta na pøepravu k místu akce. 

Zároveò bychom chtìli požádat, aby s tímto omezením v tento den 
poèítali všichni pøípadní návštìvníci høbitova i okolí kostela sv. Jana 
a také s tím, že tam bude rušno. Moc dìkujeme za pochopení!

Stav na úètu památek k 7. únoru 2023 je 370 835 Kè. 
Srdeènì dìkujeme všem, kteøí podporují naše památky svou prací 
èi dobrovolnými dary. Velmi si toho vážíme! 

Spolek památky Chøeš�ovicka

Spolek památky Chøeš�ovicka 
poøádá 
v sobotu 3. èervna 2023 
Slavnost k 700. letému výroèí 
od první dochované písemné zmínky 
o vsi Chøeš�ovice

Masopustní veselí
Maškarní prùvod, hudba, zpìv, koláèky i tanec s medvìdem

Vítìzové silvestrovského bìhu
10°C  /  na startu 107 bìžcù 830 lidièek pod rozhlednou /  

Štìstí, zdraví vinšujem Vám . . .

Volili jsme prezidenta ÈR
Jaká byla úèast volièù v našich ètyøech okrscích?
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Ze zasedání ZO konaného dne  , pøítomno: 14 obèanù, z toho 10 èlenù ZO15.12.2022, zasedání øídil: starosta Ing. Miroslav Ušatý

Informace pro obèany ze 7. zasedání Zastupitelstva obce

Kontrola plnìní usnesení ZO a zpráva o èinnosti rady obce
– 
   na žádost o dotaci, pøedpokládaný termín schválení dotace je 
   bøezen, duben 2023. Byla podepsána smlouva o dílo s vítìznou 
   firmou na II. etapu VHI. Na projektovou dokumentaci jsme 
   obdrželi dotaci, byla vydána stavební povolení. 
– Ing. Havlíèek – co nastane, pokud se ZO usnese, že se nebude 
   realizovat?
– starosta – budeme muset vrátit obdrženou dotaci na projekto- 
   vou dokumentaci. Neví, jak se k tomu postaví vodoprávní úøad, 
   již bylo vydáno 7 stavebních povolení
– Ing. Havlíèek – zastupuje obèany, kteøí si vybudovali ÈOV 
   a v pøípadì centrální ÈOV je budou muset odpojit. Pokud se       
   vybuduje pouze kanalizace a ne ÈOV budou se moci odpadní 
   vody vypouštìt? 
– starosta – povolení k vypouštìní máme do roku 2025
– Ing. Procházka – pokud budou obèané vypouštìt zneèištìné 
   odpadní vody mìli by za to nést odpovìdnost
– Ing. Havlíèek – pokud si bude každý obèan hlídat kvalitu odpad-
   ních vod, pak nepotøebujeme ÈOV. Povinnost vybudování ÈOV 
   mají obce nad 2 tis. obyvatel.
– Ing. Procházka – každý má povinnost likvidovat odpadní vody. 
   Je za to zodpovìdný každý obèan.
– Ing. Havlíèek – ÈOV se bude budovat na pozemcích obce?
– starosta – èásteènì. Je pøedjednáno s vlastníky pozemkù, že 
   tyto budou smìnìny v rámci KoPÚ              
– p. Jaroš – je pro centrální ÈOV
– pí. Švehlová – diskutujeme o nìèem, co už bylo dávno rozhod-
   nuto. Nebylo by dobré to nyní zastavit. Obec do toho investo-
   vala již nemalé finanèní prostøedky. 
– Ing. Procházka, Ing. Havlíèek – navrhují schùzku s obèany
– starosta – souhlasí, uskuteèní se mimo zasedání zastupitelstva
ZO schvaluje svolání veøejné diskuse k realizaci centrální ÈOV 
v obci Albrechtice n. Vlt. v první polovinì února 2023. 
ZO povìøuje ke svolání zastupitele Ing. Václava Havlíèka.  

Zastupitelstvo obce schvaluje èinnost rady obce

Obecnì závazná vyhláška o stanovení obecního systému 
odpadového hospodáøství
ZO vydává Obecnì závaznou vyhlášku o stanovení obecního 
systému odpadového hospodáøství.

Obecnì závazná vyhláška o místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodáøství
Zastupitelùm obce byl pøedložen návrh Obecnì závazné vyhlášky 
o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodáøství. 
Návrh na výši místního poplatku èiní 1.000,- Kè/osoba pøihlášená 
v obci/vlastník nemovité vìci zahrnující byt, rodinný dùm nebo 
stavbu pro rodinnou rekreaci. OZV byla zaslána k posouzení na 
Ministerstvo vnitra, odbor dozoru a nebyla shledána v rozporu 
se zákonem.  
–  Ing. Havlíèek  –  Finanèní výbor doporuèuje schválit OZV
ZO vydává Obecnì závaznou vyhlášku o místním poplatku 
za obecní systém odpadového hospodáøství.

Obecnì závazná vyhláška o noèním klidu
Zastupitelùm obce byl pøedložen návrh Obecnì závazné vyhlášky 
o noèním klidu. Do návrhu byly doplnìny ještì 2 kulturní akce. 
Vyhláška byla zaslána k posouzení Ministerstvu vnitra, odboru 
dozoru a nebyla shledána v rozporu se zákonem.
ZO vydává Obecnì závaznou vyhlášku o noèním klidu.

Cena za odpady pro podnikatele pro rok 2023
ZO schvaluje poplatek za svoz a likvidaci odpadu pro podnikající 
subjekty od 1.1.2023 ve výši 4.000,-Kè/popelnice/rok + DPH 
a 1.000,- Kè + DPH za 1 vývoz kontejneru o objemu 1100 l.

Cena stoèného pro rok 2023
ZO schvaluje cenu stoèného pro rok 2023 na úrovni 10,- Kè/m3 
tj. 350,- Kè/osoba/rok a  350,- Kè/objekt urèený k rekreaci.

Dotace na požární sport za rok 2022
V rozpoètu obce je schválena èástka 50.000 Kè na požární sport. 

starosta – skonèila I. etapa VHI, èekáme na kolaudaci, je podá-
Dotace se udìluje sborùm, které se zúèastní 5-ti a více soutìží. 
V letošním roce se soutìží zúèastnilo pouze SDH Jehnìdno. 
Starosta navrhuje pokrátit dotaci na 25.000,- Kè a celou ji poskyt-
nout SDH Jehnìdno. 
ZO schvaluje poskytnutí dotace na požární sport za rok 2022 
formou Darovací smlouvy pro SDH Jehnìdno ve výši 25.000,- Kè.

Dotace pro TJ Albrechtice nad Vltavou na rok 2023
TJ Albrechtice n. Vlt. požádala obec o poskytnutí dotace na èin-
nostv roce 2023 ve výši 220.000,- Kè. Ta by mìla být zahrnuta 
do rozpoètu obce. 
– Ing. Havlíèek – Finanèní výbor doporuèuje poskytnout dotaci    
   v celkové výši 150 tis. Kè, z toho 100 tis. na èinnost a 50 tis. Kè   
   pro tým dìtí.
– starosta – v šatnách TJ byl vybudován nový topný systém, 
   bude realizována akce „Hospodaøení se srážkovými vodami“ 
– pí. Krippnerová  –  je v tom zahrnut i Štít Albrechtic?
– starosta – ne, žádají samostatnì, je to reprezentace obce
– Ing. Havlíèek – myslí si, že TJ dokáže hospodaøit i s nižší èást-
   kou, nehrají tak vysokou soutìž.
ZO schvaluje poskytnutí dotace pro TJ Albrechtice nad Vltavou 
v celkové výši 150.000,- Kè z toho 100.000,- Kè na èinnost v roce 
2023 a 50.000,- Kè na tým dìtí formou Smlouvy o poskytnutí 
dotace.

Odmìny neuvolnìným èlenùm ZO od 1.1.2023
– pí. Švehlová – navrhuje ponechat odmìny ve stávající výši.
ZO neschvaluje od 1.1.2023 navýšení odmìny neuvolnìným 
èlenùm zastupitelstva obce.

Rozpoèet Obce Albrechtice nad Vltavou na rok 2023
ZO schvaluje rozpoèet Obce Albrechtice nad Vltavou na rok 2023 
jako pøebytkový, a to na stranì pøíjmù ve výši 29 127 714,65 Kè 
a na stranì výdajù ve výši 23 774 932,95 Kè, s pøebytkem ve výši 
5 106 877,69 Kè. Splátka úvìru èiní 245 904,01 Kè.

Støednìdobý výhled rozpoètu na období 2024 - 2025
ZO schvaluje støednìdobý výhled rozpoètu Obce Albrechtice nad 
Vltavou na období 2024 – 2025.

ZO povìøuje Finanèní výbor ke zjištìní nové cenové mapy 
obecních pozemkù urèených k prodeji.

Smìrnice o cestovních náhradách
ZO schvaluje Smìrnici o cestovních náhradách s úèinností od 
1.1.2023.

Plán jednání zastupitelstva obce na rok 2023
ZO schvaluje termíny jednání zastupitelstva obce na rok 2023 
ve dnech ètvrtek 16.2., ètvrtek 20.4., ètvrtek 15.6., ètvrtek 31.8., 
ètvrtek 26.10., ètvrtek 14.12.

Pøíspìvky rodièùm dìtí 
Rodièùm dìtí jsou vypláceny pøíspìvky na školní docházku. Byly 
schváleny ZO usnesením è. 70/2019-ZO. V souèasné dobì jsou 
vypláceny pøíspìvky pøi nástupu do mateøské školy, do 1. tøídy, 
do 6. tøídy a pøi ukonèení 9. tøídy ZŠ. Pí. místostarostka navrhuje 
vyplácet pøíspìvky pouze pøi nástupu do 1. a 6. tøídy ZŠ.
ZO schvaluje od 1.1.2023 poskytnutí pøíspìvku rodièùm dìtí
na školní docházku takto:
nástup do 1. tøídy – 3.000,- Kè
nástup do 6. tøídy – 4.000,- Kè

Diskuse, rùzné
– pí. Krippnerová, MBA – nebyla poskytnuta dotace na uèebnu    
   v ZŠ, pøíští rok bude vypsána dotace z jiného dotaè. programu  
   – uskuteènilo se jednání se spoleèností CETIN ohlednì pøelo-
   žení kabelu na novém ZTV
– p. Petøík – kdy se bude øešit oprava domovní ÈOV u jeho domu. 
   Domnívá se, že je špatnì udìláno, nefunguje vsak, voda vytéká 
   ven. ÈOV je urèitì ještì v záruce.
– starosta – pan Mikolášek má návrh øešení, bude se realizovat, 
   až se vrátí z dovolené.



Podrobné informace ze Zastupitelstva obce najdete na:
. .

 
www albrechticenadvltavou cz 

Každý poøadatel má povinnost nahlásit akci, 
na které bude publikace autorských skladeb. 

Žádáme poøadatele (spolky), aby skuteènost 
uvedli do poøádku za loòské období.

Pøipravované akce pro letošní rok 
je tøeba hlásit pøedem cca 3 dny. 

Poplatek bude vystaven na poøadatele akce.

Bližší informace:

regionální zástupce 
ve spoleènosti OSA - Ochranný svaz autorský

MARTINA FIALOVÁ

Tel.: 606 614 682
e-mail: martina.fialova@osa.cz 

Obec nebude øešit pøípadné pokuty 
za nenahlášené akce !

Hana Krippnerová MBA, místostarostka obce

Obec Albrechtice nad Vltavou
Kontakt: tel.: 382 288 103, 382 288 193

Bankovní spojení: 3424271/0100

Na obecním úøadu lze provádìt bezhotovostní 
platby prostøednictvím platebního terminálu.

Místní poplatky na rok 2023

ZA ODPADY
Trvale žijící obèané:

Vlastníci nemovitosti urèené k rekreaci:

V cenì poplatku je obsaženo:
- svoz a uložení smìsného komunálního odpadu   
  na skládku
- svoz a recyklace vytøídìného odpadu  
  (sklo, papír, plast, kovy apod.)
- velkoobjemové kontejnery
- pytlový systém
- možnost ukládání odpadu na sbìrné místo

Podnikající subjekty: 

4.000,- Kè/popelnice/rok + DPH

1.000,- Kè/vývoz 1 kontejneru (objem 1100 l) + DPH 

1.000,- Kè

1.000,- Kè/osoba

za 1. psa    
za každého dalšího psa

STOÈNÉ
ve všech místních èástech obce 350,- Kè/osoba

100,- Kè
200,- Kè

POPLATEK ZA PSA

OSA 
Ochranný svaz autorský

Informace pro poøadatele 
akcí v naší obci

Informace pro obèany

ZŠ a MŠ v Albrechticích nad Vltavou

se bude konat 
v pátek 14. dubna 2023 
od 12:30 – 17:00 hodin 

VŠECHNY INFORMACE A DOKUMENTY 
K ZÁPISU BUDOU POSTUPNÌ 

vyvìšeny na webu školy 
www.zsamsalbrechtice.cz

Žádáme tímto rodièe, kteøí chtìjí odklad povinné školní 
docházky dítìte, aby se pokusili s pøedstihem 

obstarat si všechny potøebné dokumenty k odkladu:

. vyjádøení školského poradenského zaøízení (PPP) 
nebo speciálního pedagogického centra

. vyjádøení dìtského lékaøe èi klinického psychologa

Den otevøených dveøí se bude konat ve dnech 
1.3. a 15.3.2023  /  od 8.00 do 15.30 hod. 

Pøípravná školièka – návštìva a zapojení pøedškolních 
dìtí do výuky v 1. tøídì probíhá každý týden 1 hodinu,

a to od 9.2. do 31.3.2023.

Rodièovská schùzka pro zájemce do 1. a 6. roèníku 
se bude konat 15. bøezna od 16.00 hodin. 

Bližší informace na webu školy
www.zsamsalbrechtice.cz

PODÌKOVÁNÍ SPONZORÙM, 
KTEØÍ PØISPÌLI NA NÁKUP VÁNOÈNÍCH DÁRKÙ PRO DÌTI 

ZŠ a MŠ v Albrechticích nad Vltavou ve školním roce 2022/2023

. Obec Albrechtice nad Vltavou

. Obec Tálín

. Obec Žïár

. Obec Paseky

. MVKS spol. s r. o. Ing. Václav Hùlka – 

. Jambor uhelné sklady Tábor – 

. Sbor dobrovolných hasièù - Albrechtice nad Vltavou

. Celin s.r.o., Písek

. Pan Ondøej Sikora

. Pan Martin Jaèka

. Pan Miroslav Zach

. Pan Lukáš Bláha

. Dìkujeme 
za poøízení ozónového generátoru na èištìní vzduchu      
v mateøské škole.

firmì Rumpold – T. s.r.o. – panu Nekováøovi     

Velice Vám dìkujeme za projevenou pøízeò a štìdrý pøíspìvek. 
Díky Vašim darùm se dìti z naší školky i školní družiny mohly 
radovat z nových hraèek, pomùcek, sportovního náèiní a mnoho 
dalšího. Udìlali jste jim i nám velkou radost.

Dìkujeme za spolupráci.    Za tým školy Vìra Tichá

ZŠ a MŠ v Albrechticích nad Vltavou
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Zápis do 1. tøídy 
na školní rok 2023/2024



Povídání o Ètvrtém králi Návštìva kostela sv. Petra a sv. Pavla

Informace pro obèany      

V úterý 10. ledna 2023 dopoledne pøivítal pan faráø Vítìzslav Holý v kostele 
mateøské a základní školy na spoleèném setkání u pøíležitosti zahájení nového roku. 

sv. Petra a Pavla v Albrechticích nad Vltavou dìti z místní 

Pan faráø vyprávìl dìtem legendu o Ètvrtém králi a jeho setkání s Ježíšem. Legenda praví, že králové nebyli pouze tøi, ale ètyøi. 
Ten ètvrtý nenesl ani zlato, ani kadidlo, ani myrhu, ale nesl tøi drahé kameny, které chtìl darovat narozenému Ježíši. Do Betléma 
však nikdy nedorazil. Na svém putování potkal mnoho lidské bídy, a tak kousek po kousku rozdal všechny poklady a obìtoval je 
na záchranu druhých lidí. Vykoupil zajatce, pomohl chudé ženì zachránit její dìti pøed smrtí hladem a když už mìl prázdné ruce, 
sám sebe prodal na galeje, aby zachránil druhé. Tøiatøicet let trvala jeho pou�, z krále se stal žebrák. Když vstoupil do Jeruzaléma, 
uvidìl Ježíše, kterého vedli na popravu ukøižováním. A protože už nemìl nic, vztahoval k nìmu své prázdné ruce. 
Ježíš mu øekl: „Co jsi udìlal pro lidi, kteøí byli v nouzi, udìlal jsi pro mnì.“

Pak si dìti spolu s panem faráøem zazpívaly koledu „My Tøi králové jdeme k Vám“ a „Tichá noc, svatá noc“, a prohlédly si betlém. 
Na závìr pan faráø popøál všem mnoho zdraví a Božího požehnání v roce 2023 a daroval dìtem cukøíky s obrázkem Tøí králù. 

Pøejeme novomanželùm hodnì štìstí a lásky na spoleèné cestì životem.

Pro pøípadné zájemce, kteøí by si také chtìli øíci své „ANO“ v naší obci  
jsou k dispozici nejen prostory obecního úøadu, ale také venkovní prostor 
Bylinkové zahrady. 

Hana Krippnerová MBA, místostarostka obce

Dìkujeme koledníèkùm 

a všem lidem,

kteøí sbírku podpoøili.

Spoleènými silami se Vám

povedlo vybrat úžasnou èástku

z obce Chøeš�ovice

5 188 Kè

Dìkujeme koledníèkùm 
ze Základní školy 

v Albrechticích nad Vltavou 
a všem lidem, 

kteøí sbírku podpoøili.

Spoleènými silami se Vám
povedlo vybrat úžasnou èástku

17 236 Kè

dìtem z Chøeš�ovic a všem obèanùm za úèast na Tøíkrálové sbírce.
Dìkujeme dìtem ze školní družiny, paní vychovatelce Božence Milotové, 

Podìkování

Jedná se o plynulou návaznost zámìru obce 
„Stezka k Vápeòáku“, kde je pamatováno na 
všechny vìkové generace. 

Bylinková zahrada byla první etapou tohoto 
projektu. Jedná se o èást zpevnìné plochy 
na stávajícím pozemku u èerpací stanice 
v Albrechticích nad Vltavou. 

Prostor bude díky dotacím z Jihoèeského 
kraje upraven na plochu pro skateboardisty,
jezdce na kolobìžce (scooter), nebo jezdce 
na inline bruslích. 

Doufáme, že touto úpravou udìláme radost
a splníme pøání mladší generace, která se 
v naší obci utìšenì rozrùstá.

Hana Krippnerová MBA, místostarostka obce
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Historicky první svatba na obecním úøadu
Píše se 13. ledna 2023.
Historický okamžik nejen pro snoubence, ale i pro celou obec Albrechtice 
nad Vltavou. V obøadní místnosti obecního úøadu, která byla schválena
zastupitelstvem obce jako oddávací místo, se konal první svatební obøad.
Tuto událost pøipomíná podpis novomanželù Jany a Josefa Kabelových 
v kronice obce.

V letošním roce by se mìl realizovat projekt 
Volnoèasového parku.

Volnoèasový park



Z farní kroniky –  na pokraèování XII. –  za faráøe Jana Talicha „A léta bìží vážení…“

Štìdroveèerní setkání

Rok 1948

Pater Vítìzslav Holý

V sobotu 

vp

24. prosince od 22 hodin se sváteènì vyzdobený zaplnil, kostel sv. Petra a Pavla v Albrechticích nebo� se konalo 
Štìdroveèerní setkání s Božím slovem, hudbou a zpìvem. Veèerem nás provádìla Jitka Marková (zpìv, flétna) a Jiøí Jaroš 
(slovo, kytara a zpìv). Slyšeli jsme ètení ze Starého a Nového zákona. A pøestože v kostele byl pìkný chládeèek, užili jsme
si pøíjemný duchovnì hudební zážitek, vèetnì (vá)noèní cesty do kostela. Dìkujeme za milé setkání. Veselme se :-) 

V novém roce bylo jednáno o nové 
a práce byla zadána p. Janu Landíkovi, výrobci moderní-
ho nábytku v Ledenicích, zdejšímu rodákovi, jenž udìlal 
rámy modøínové, a dopravil je do Albrechtic 7. února. 

rámy køížové cesty 

Obrazy byly vyèištìny a tak máme opìt køížovou cestu. 
K posvìcení pøijel 12. února dp. P. Moøic Kunovjánek, 
kvadrián z Bechynì a 13. února první postní pátek je po-
svìtil a hned vedl pobožnost køížové cesty. Rámy zhotovil 
p. Landík zdarma jako dar našemu chudému kostelu.

21. února podali demisi ministøi strany èeských socialistù, 
lidovcù a slovenské demokratické strany a 25. února pan
president jmenoval novou vládu NF (národní fronty), v níž
je zastoupeno 11 komunistù, 3 soc. demokraté, 2 lidovci 
a 2 èeští socialisté, 2 zástupci URO (kom.), dále ministøi 
– generál Svoboda, Jan Masaryk a Vavro Škrobár – nová 
Gottwaldova vláda.

6. bøezna dány nové modøínové dveøe k pøedsíni kostela,
stály 1.000 Kè. Udìlal je p. František Kaifer a zaplaceny 
z kostelních sbírek. Zároveò z kostel. sbírek dáno jemu 
na 5.000 Kè dluhu za lavice 1.000 Kè, takže dluhujeme 
4.000 Kè – dána další splátka 2.000 Kè – dluh 2.000 Kè 
ještì.

10. bøezna stihla nás veliká rána. Rádio v ½ 1 odpoledne 
hlásí: Jan Masaryk, ministr zahranièí, v 6 hodin ráno sko-
èil z okna Èernínského paláce (18m) na dlažbu a zabil se, 
v ½ 7 byl nalezen mrtvý již – pozdìjších zprávách hlásili, 
že v ranních hodinách vyskoèil z okna – hlava úplnì bez 
poranìní! Byl dobrým èlovìkem – ve svìtì diplomatickém 
váženým. Velká škoda!

9. kvìtna byla prohlášena nová ústava RÈS.
7. èervna složil svùj úøad presidenstký Dr. Eduard Beneš 
– ústavu nepodepsal. Celý svùj život pracoval pro národ 
a nyní v odlouèenosti žije v Sezimovì Ústí u Tábora.
30. kvìtna konány tajné, svobodné volby do NS, pøi nichž 
Kandidátka NF (národní fronty) dostala zdrcující vìtšinu. 
„Reakce" padla. (?)

14. èervna byl jednomyslnì zvolen presidentem Klement 
Gottwald, dosavadní pøedseda vlády.

Vidìl pøi kanonické vizitaci 23. èervna 1948: F. Fitoušek, b. vikáø

A zde ruka faráøe Talicha pøestala psát. 
Tìžko se smiøoval s novou úpravou pomìrù v naší vlasti, 
na jeho zdraví hlodala zákeøná žaludeèní choroba, s kte-
rou nìkolikrát si poležel v písecké nemocnici. K tomu se 
pøidružily obtíže srdeèní, ale neménì naò pùsobilo, že 
farníci poèali ochabovat ve své horlivosti. V nedìli kolem 
40, ve všední den témìø nikdo, kromì vìrné hospodynì, 
sl. Anežky Vítkové. A to vše naò pùsobilo tak, že v øíjnu 
1956 se zhroutil a 11. listopadu podlehl srdeèní mrtvici 
v písecké nemocnici. V dobì jeho nepøítomnosti vykoná-
val funkce duchovní správy myšenecký administrátor, býv. 
vikáø Bedøich Bohdal. 
Mrtvé tìlo zasloužilého faráøe bylo pøevezeno do Albrechtic, 
kde se s ním rozlouèilo znaèné množství knìží a vìøícího 
lidu. V smuteèní promluvì volal týnský dìkan Noska k èas-
tìjší a hojnìjší návštìvì služeb Božích. Duchovní jej po mši 
svaté doprovodili za vesnici a pak byl pøevezen do rodného 
Chvojnova a pohøben ke svým drahým.
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Moc hezky se v našem kostele zpívalo ...



V sobotu 14. ledna jsme poøádali po roce další rybáøský candrbál. Jako loni a pøedloni, k tanci a poslechu
nám hrál Martin Frinta se svou partou. A že ti to umí poøádnì rozparádit a dostat lidi do varu ! 
Restaurace Miláèek opìt praskala ve švech, vždy� nás tam bylo skoro devadesát. Nìkolik stolù a židlí se 
sice pøivezlo z Údraž ale stejnì jsme museli bìhem candrbálu donést židle z bývalé hospody ,,U Králù". 
Jó to to ještì v hospodách žilo. Kam jsme to po staletích fungujících šenkù, krèem, hospod a rùznejch 
dalších nalejváren dokázali dostat my. Všechno pozavírat a dohnat ke krachu. Opravdu to jsme machøi.
No ale zpìt k candrbálu. S pøibývající dobou nálada gradovala, tanèilo a køepèilo se, všude, kde se dalo. 
Vyvrcholením byla bohatá tombola, ve které bylo pøes šedesát kvalitních cen. Samozøejmì pøevážnì 
z rybích pochutin, ryb živých i mražených, v konzervách i aspiku a jiných rybích lahùdek. 
Nechybìlo ani prase divoké, støelené a samozøejmì chlazený èerstvý pìtikilový losos. 
No a po tombole se opìt hrálo a bavilo a kapela musela pøidávat. 
Myslím si, že na své si pøišel každý zúèastnìný a candrbál se vydaøil. 
Louèím se s vámi za náš spolek a tìším se letos na další naše spoleèné akce, kterých bude dost. Mòouk

Masopustní veselí        albrechtické základní školy ... více v pøíštím zpravodaji

Rybáøský candrbálRybáøští veteráni
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DATUM NÁZEV AKCE POØADATEL

Kalendáø kulturních akcí 2023

SDH Chøeš�ovice

Oobec Albrechtice n. Vlt.

Spolek Oudraž z.s.

SDH Chøeš�ovice

TJ Albrechtice n. Vlt.

SRPŠ

SDH Jehnìdno

ZO ÈZS Albrechtice n. Vlt.

SDH Jehnìdno

pøátelé Albrechtic

SDH Údraž

SDH Jehnìdno

SDH Chøeš�ovice

Spolek Náš Újezd

SDH Jehnìdno

SDH Jehnìdno

Obec Alb. + SDH Chøeš�ovice

+ Spolek památky Chøeš�ovice

pøátelé Albrechtic

SDH Albrechtice n. Vlt.

Rybáøští veteráni

SDH Chøeš�ovice

SDH Jehnìdno

SDH Údraž

SDH Údraž

SDH Chøeš�ovice + Památky

Rybáøští veteráni

Spolek Oudraž z.s.

SDH Albrechtice n. Vlt.

Spolek Náš Újezd

TJ Albrechtice n. Vlt.

SDH Chøeš�ovice

Spolek Oudraž z.s.

SRPŠ

SDH Chøeš�ovice

Rybáøští veteráni

SDH Jehnìdno

ZO ÈZS Albrechtice n. Vlt.

SDH Údraž

Spolek Oudraž z.s.

Rybáøští veteráni

Rybáøští veteráni

SDH Albrechtice n. Vlt.

MS Údraž

MŠ + ZO ÈZS Albrechtice n. Vlt.

Spolek Náš Újezd

ZO ÈZS Albrechtice n. Vlt.

Obec Albrechtice n. Vlt.

SDH Albrechtice n. Vlt.

Spolek Oudraž z.s.

SDH Chøeš�ovice

Spolek Náš Újezd

Obec Albrechtice + SRPŠ

pøátelé Albrechtic

Spolek památky Chøeš�ovice

+ SDH Chøeš�ovice

Jitka Marková

SDH Údraž

Pavel Kolda

Spolek Náš Újezd

SDH Chøeš�ovice

18. února

19. února

      únor

4. bøezna

4. bøezna

11. bøezna

18. bøezna

1. dubna

29. dubna

30. dubna

30. dubna

30. dubna

30. dubna

30. dubna

1. kvìtna

27. kvìtna

3. èervna

4. èervna

      èerven

1. èervence

1. èervence

1. èervence

5. èervence

6. èervence

8. èervence

29. èervence

      èervenec

      èervenec

      èervenec

      èervenec - srpen

      èervenec - srpen

26. srpna

      srpen

1. záøí

9. záøí

10. záøí

16. (30). záøí

      záøí

28. øíjna

      øíjen

      øíjen

      øíjen

      øíjen

4. listopadu

11. listopadu

11. listopadu

25. listopadu

      listopad

      listopad

      listopad

2. prosince

2. prosince

3. prosince

5. prosince

16. prosince

24. prosince

26. prosince

31. prosince

31. prosince  

31. prosince

0

0

0

0

0

0

0

0

0

0

0

0

0

0

0

0

0

0

0

Maškarní karneval pro dìti

Maškarní karneval

Memoriál Milánka Øeháèka - karetní turnaj

MDŽ

Sportovní ples

Ples SRPŠ

Èlovìèe, nezlob se

Velikonoèní dílny

Turnaj v petanque

Májka v Albrechticích

Èarodìjnice pro malé i velké

Májka

Stavìní máje

Stavìní májky a pálení èarodìjnic

Prvomájový prùvod

MDD

Oslava 700 let

Den dìtí v Albrechticích

Hasièské oslavy

Pou�ová zábava

Vítání prázdnin

Dechovkový festival

Dìtský den

Rybáøské závody pro malé i velké

Setkání rodákù Chøeš�ovic

Rybáøské závody

Letní hry

Memoriál Petra Císaøovského

Hasièský den

Prázdninové setkání spoluobèanù - Újezd

Oslava 60 let TJ Albrechtice

Ukonèení prázdnin

Louèení s létem

Pasování školákù 

Rybáøské závody

Koncert Chairé

Memoriál Jana Kukrála

Podzimní výstava zahrádkáøù

Výlov rybníka

Výlet na Moravu

Výlov Vápenského rybníka

Výlet na Moravu

Drakiáda s hasièi

Poslední leè

Svatomartinský prùvod

Svatomartinské hody - Újezd

Vánoèní dílna

Setkání seniorù

Advent s hasièi

Oslava Vánoèního stromeèku

Mikulášská nadílka

Rozsvícení vánoèního stromeèku + Mikulášská nadílka

Rozsvícení Vánoèního stromu v Albrechticích

Návštìva Mikuláše

Vánoèní koncert

Štìdroveèerní setkání s Božím slovem, hudbou a zpìvem

Turnaj ve stolním tenise

Silvestrovský bìh na Kamýk - 40. roèník

Silvestrovské posezení s ohòostrojem

Oslava Silvestra

V pøípadì zmìn nebo doplnìní termínù bude pøehled aktualizován
Za Informaèní centrum Albrechtice nad Vltavou - Andrea Brotánková
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V nedìli 29. ledna 2023 se konala v bufetu Miláèek èlenská schùze 
ku zahrádkáøù Albrechtice n/Vlt. se 77 % úèastí. Mimo bìžných bodù 
programu schùze obsahovaly zprávy i informace ohlednì konaných akcí 
zahrádkáøù z minulého roku a rovnìž jejich vyhodnocení. Úspìšné akce 
zahrádkáøù se objeví také v plánu akcí pro letošní rok. 

spol-

V diskusi byli jmenováni ti, kteøí dosáhli v roce 2022 kulatého životního 
jubilea. Byli to Ladislava Schánilcová a František Benda. K tomuto výroèí 
jim poblahopøáli zástupci výboru ÈZS již na den jejich narozenin. Vìcný 
dar vèetnì osobní gratulace jim zástupci výboru pøedali na této èlenské 
schùzi. A znovu jim bylo podìkováno za práci ve spolku. 
Dík a vìcný dar patøí i Karlu Bartuškovi, který odstoupil ze zdravotních 
dùvodù na vlastní žádost z výboru spolku zahrádkáøù. Místo nìj byl na 
schùzi zvolen do výboru Petr Schánilec.
Nejstarším úèastníkem èlenské schùze byl Josef Kochrda, který oslavil 
letos v únoru 88 let a je èlenem naší organizace od r. 1967, to je 56 let. 
Dlouhodobì zastával až do roku 2018 velmi svìdomitì funkci pokladníka 
ZO. A i nyní se úèastní skoro každé akce našeho spolku. Na výstavách 
ovoce a zeleniny nikdy nechybìly jeho výstavní vzorky.
Výbor spolku se následnì po èlenské schùzi , aby mimo jiné pøipra-
vil a sestavil pøedbìžný plán plánovaných akcí na rok 2023. Z diskuse 
èlenské schùze vyplynuly rovnìž návrhy na nové akce zahrádkáøù v le-
tošním roce. Ty budou vyhodnoceny v prùbìhu roku a pøípadnì zrealizo-
vány. V souèasnosti má ÈZS Albrechtice n/Vlt. 44 èlenù.

sešel

Za ÈZS Albrechtice n/Vlt.: Škoda František

Albrechtiètí zahrádkáøi ... aneb když se sejde 33 zahrádkáøù

Ve dnech 13. a 14. ledna 2023 se konalo první kolo volby prezidenta ÈR, 
ve kterém kandidovalo 8 kandidátù a to:

Do druhého kola, které se uskuteènilo 
ve dnech 27. a 28. ledna 2023, 

postoupili dva kandidáti: 
Pavel Petr Ing. M.A. a Babiš Andrej Ing. 

Volby vyhrál a prezidentem Èeské republiky 
se stal Pavel Petr Ing. M.A. 

Byla jsem zapisovatelkou v 1. okrsku, do kterého spadají Albrechtice nad Vltavou, Hladná a Újezd. 
Na Hladné bylo 40 volièù a v Újezdì 43 volièù. Obì obce ve 2. kole soupeøily, ze které pøijde nejvíce 
volièù – nevyhrála ani jedna – z obou obcí pøišlo shodnì 31 volièù! Úèast opravdu velká. 
Komise se nenudila a mìla pak co poèítat. 
Tak vysoká úèast by mìla být pøi všech typech voleb, zejména tìch obecních. Milada Švehlová

1. Fišer Pavel
2. Bašta Jaroslav
3. Pavel Petr Ing. M.A. 
4. Zima Tomáš prof. MUDr. DrSc.

5. Nerudová Danuše prof. Ing. PhD.
6. Babiš Andrej Ing.
7. Diviš Karel PhDr
8. Hilšer Marek MUDr Bc. PhD.

ALBRECHTICE

1. KOLO 308 67,25

2. KOLO 320 72,07

Úèast 
volièù

% 
úèasti

ÚDRAŽ JEHNÌDNO CHØEŠ�OVICE

Úèast 
volièù

Úèast 
volièù

Úèast 
volièù

65 59,09 76 77,55 79 62,20

73 62,39 83 82,18 78 60,00

% 
úèasti

% 
úèasti

% 
úèasti

A jaká byla úèast volièù v našich ètyøech okrscích?

Volili jsme prezidenta Èeské republiky
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Vše pro dekorování a tvoøení 
mít pøipravené albrechtiètí zahrádkáøi!

pro Vás budou 

DOVOLUJEME SI VÁS POZVAT NA

PLES SRPŠ
. 11. BØEZNA 2023 

. OD 19:00 . 
. V BUFETU MILÁÈEK . 
. VSTUPNÉ 100 KÈ . 

. 

BOHATÁ TOMBOLA

VYSTOUPENÍ ŽÁKÙ ZŠ
 

HUDBA ZAJIŠTÌNA

 

Edièní øada "VORAØSKÝ ROD HUSÙ Z HLADNÉ". 
V øíjnu 2022 vyšel 1. díl - KRONIKA PLAVECKÉHO RODU. Jedná se o pøepis pamìtí na plavbu plavcù 
a vrátných, sourozencù Vojtìcha a Josefa Husy, s mnoha fotografiemi z rodinného archivu Husových. 
Publikace je doslovným pøepisem kroniky, kterou autoøi - bratøi Vojtìch Husa (1908-1997) a Josef Husa 
(1899-1981) nazvali "Pamìti a vzpomínky na plavbu a co s ní souviselo". Psali ji od 60. let 20. století, 
kdy voroplavba na Vltavì výstavbou Orlické pøehrady skonèila. Vojtìch Husa ji dopisoval v 80. letech. 
Publikace popisuje voroplavbu na øece Vltavì a jejích pøítocích, stavbu vorových pramenù a obchodní 
záležitosti voroplavby. Autoøi vzpomínají na pøíbìhy ze života plavcù, vèetnì popisu nehod a úskalí voro-
plavby. Kniha je doplnìna ukázkami rukopisu a fotografiemi z archivu rodiny Husových. Ètení autenticky 
zaznamenaných pamìtí zkušených vrátných (vùdcù vorù) a plavcù (voraøù) ètenáøe pøenese v èase 
a uvede do reality obdivuhodného øemesla voraøství. Uvìdomíme si, jak rozsáhlé znalosti voroplavba 
vyžadovala a jak velkou sílu (fyzickou i psychickou), respekt, zodpovìdnost, sehranost v týmu a mnoho 
dalšího museli plavci mít.
AUTOØI:
Vojtìch Husa (1908-1997) - plavec a vrátný s licencí na Lužnici, Nežárce a Vltavì z Vyššího Brodu až 
do Prahy. Založil a vybudoval také prosperující firmu "Obchod døívím a voroplavba". Se svou rodinou 
(manželkou Annou a dìtmi Václavem, Miroslavem a Annou) žil na Hladné v domì è.22, který koupil jeho 
dìda Jan Husa, zakladatel plaveckého rodu. Pùvodní chalupu pøestavìl Vojtìch Husa na vilu, bohužel 
brzy poté musel být dùm zbourán z dùvodu napuštìní Orlické pøehrady. Po skonèení voroplavby praco-
val jako lodník na parníku na Orlické pøehradì. Pro zachování tradice voraøství vytvoøil modely vorových 
pramenù a sepsal kroniky voraøství a s bratrem Josefem "Pamìti a vzpomínky na plavbu a co s ní sou-
viselo". Jeho syn Václav (1930-2021) - nadšený propagátor voraøství, byl nazýván "posledním voraøem 
v Èechách". Dcera Vojtìcha Husy Anna Husová (1938) je kronikáøkou rodu Husù a autorkou mnoha 
textù o voraøství a vzpomínek na život kolem vody. Témìø 20 let poøádala "Anenské pouti" - setkávání 
rodákù a lidí "od vody" na Hladné.
Josef Husa (1899-1981) - starší bratr Vojtìcha Husy, vynikající mezinárodní vrátný s patentem 
Vltavu v celém toku i s pøítoky: Lužnice, Malše, Otava a Labe od Mìlníka do nìmeckého mìsta Riesa. 
Josef Husa byl jedním z mála mezinárodních vrátných v naší republice, stal se jím dokonce už ve svých 
30 letech. Proslul svou vynikající pamìtí, mimoøádnou fyzickou zdatností, encyklopedickými znalostmi 
historie a úžasnou schopností vyprávìt pøíbìhy ze života nejen na øece. Spolu se svým mladším bratrem 
Vojtìchem sepisovali "Pamìti a vzpomínky na plavbu a co s ní souviselo." Ještì v roce 1981 (ve svých 
82 letech) se úèastnil stavby ukázkového vorového pramene a jeho plavby do Týna nad Vltavou. 

na 

"Kroniku plaveckého rodu", vydalo nakladatelství MareCzech a lze si ji objednat v distribuèní 
síti KOSMAS. 2. díl VORAØSTVÍ NA HLADNÉ a VZPOMÍNKY NEZATOPENÉ vyjdou v letošním roce. 

Kronika plaveckého rodu Knihy o voraøství na Hladné
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ZO ÈZS Albrechtice nad Vltavou

Vás srdeènì zve na

V sobotu

1. dubna 2023
v bufetu Miláèek
od 14:00 hodin



Ze života naší školkyMŠ Albrechtice n. Vlt.
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Mìsíc prosinec zaèal v MŠ nevesele. Vysoká nemocnost u dìtí se postarala o odložení vánoèní besídky, kterou dìti pilnì nacvièovaly. 
Ale ani to nás neodradilo od toho, abychom si spoleènì vytvoøili kouzlo vánoc. Nechybìlo spoleèné zdobení vánoèních stromeèkù, 
za které srdeènì dìkujeme panu Sikorovi. S dìtmi jsme spoleènì pekli perníèky, rozkrajovali jablíèka a pouštìli lodièky ze skoøápek. 
21. prosinec byl u nás ve školce dlouze oèekávaný den, protože k nám pøiletìl Ježíšek. Dìti se mohly tìšit z: koèárku, spoleèenských 
her, albi knih, fotbalových branek a spousty náèiní, které využijeme na školní zahradì. 

Nový rok jsme pøivítali návštìvou kostela 
svatého Petra a Pavla. 

18. ledna se konala odložená vánoèní 
besídka s tématem ‚‚Ledové království‘‘. 
Dìti se na besídku velice tìšily. 
Po besídce se rodièe zapojili spoleènì 
s dìtmi do zimního tvoøení. 

25. ledna jsme spoleènì oslavili dìti 
narozené v mìsících prosinec a leden.

Na konci týdne na nás èekalo divadelní 
pøedstavení ‚‚Divolod¡‘‘. 

Ještì jednou bychom chtìli podìkovat 
sponzorùm, kteøí pøispìli na vánoèní 
dárky pro dìti.

Jak jsem se rozhodoval  jet nebo nejet na lyžák ........................................./
Nejdøív jsem pøemýšlel, jestli vùbec pojedu, protože to stojí docela dost penìz, a myslel jsem si, 
že to tam nebude zábava, ale utrpení. Taky jsem ještì na žádném lyžáku se školou nebyl a ne-
vìdìl jsem, jaké to tam bude. Jak budou vypadat naše pokoje? Jaké tam budou sjezdovky?
Co bude k jídlu? Co tam budeme dìlat kromì toho, že budeme lyžovat? Co si s sebou zabalím? 
Kolik si toho s sebou mám vzít, protože je tam sníh a pravdìpodobnì budeme mokøí, pojedeme 
taky vlakem a budeme nìkolikrát pøestupovat … Budu potøebovat obleèení, lyže, boty, helmu 
a další vìci. Ale nechtìl jsem toho brát moc, protože bych to pravdìpodobnì musel všechno 
táhnout do vlaku a z vlaku. Pøemýšlel jsem o tom, jestli zvládnu celý týden bez mobilu, bez inter-
netu a bez sociálních sítí, bez kamarádù, kteøí zùstali ve škole. Moje hlavní myšlenka byla, jestli 
mám jet nebo ne. Nakonec jsem se rozhodl, protože jinak bych nezjistil, že lyžák je super.  

Matìj Schánilec, 8. roèník

Z lyžaøského výcviku  aneb Misson Ingacible .............................................................................................................

Psalo se datum 1. 2. 2023, já a moji kamarádi Matìj Schánilec a Radek Koláø jsme byli na lyžaøském výcviku na šumavském vrchu 
Špièák. Cestou do mìsta Železná Ruda nás napadla dobrá myšlenka, a tu jsme zrealizovali i s pomocí našeho noèního hlídaèe 
a kamaráda Ignáce ještì ten veèer. V Železné Rudì jsme dali každý z nás padesát korun Ignácovi a ten nám koupil „pekáèe“, na 
kterých jsme chtìli veèer bobovat. Cestou zpátky do hotelu jsme si øíkali, jaká to bude legrace.  „To si pište, že si to užijeme“, øekl Ignác

/

a nám nezbylo než souhlasit. Dorazili jsme akorát na veèeøi. Po ní to nastalo. 
Misson Ingacible. Naše jednotka doplnìná o paní uèitelku, Pavla Fuku a Dana 
Jiøíka vyšla na svah, kde si ostatní užívali noèní lyžování. My mìli jiné plány. 
Já, Ignác, Matìj a Radek jsme vystoupali pøibližnì do tøetiny svahu, sedli na  
„pekáè“ vedle sebe a zaèali odpoèet „Tøi, dva, jedna, teï!“ a vrhli jsme se z kop-
ce dolù. Byla to sranda koukat na zmatené výrazy lyžaøù kolem. Poté Matìje 
napadl neskuteèný nápad. „Vylezeme až do poloviny sjezdovky a pak pojedeme 
dolù.“ „To je nápad.“ „Jdeme na to.“ Vylezli jsme tam, kam jsme chtìli, ale nasta-
la zrada. Na tìch „pekáèích“ to vùbec, ale jako že vùbec nejelo. Sjeli jsme nako-
nec dolù a vyváleli se ve snìhu. Po celou dobu našeho bobování bylo bezpeèí 
na prvním místì, a proto jsme jezdili na okraji sjezdovky a dávali pozor na ostat-
ní kolem nás. Následnì jsme vyrazili na kopec kousek za pomou, jelikož na 
sjezdovce se nejezdilo tak dobøe, jak jsme oèekávali. Kopec u pomy nebyl ujež-
dìný, a tak dalším úkolem bylo vyjezdit novou trasu. Toho se ujal Matìj. Vybral 
snad nejstrmìjší kopec. Trasu na  „pekáè“ ujezdil Matìj bravurnì. Napadlo nás 
udìlat si pod kopcem skokánek. Úkolem bylo udìlat skokánek natolik vysoký, 
abychom pøeskoèili silnici. Nebo bìžkaøskou trasu? Už nevím, to je ale jedno. 
„Nebláznìte, hoši, vždy� se zraníte!“, bála se paní uèitelka. 
„Ale neboj“, odvìtil Ignác. Nám to bylo vcelku jedno. Jezdili jsme hlava nehlava. 
„Aspoò budeme mít dùkaz, co se nám stalo, abychom to rodièùm nemuseli 
vysvìtlovat.“, dodal jsem ze srandy, jelikož paní uèitelka fotila a natáèela, co se 
dalo. Naši profesionální bobovou dráhu si sjeli i paní uèitelka s Ignácem. Paní 
uèitelka si narazila kostrè a Ignác se pìknì vyválel ve snìhu. Bohužel náš cíl 
pøeskoèit silnici nebyl splnìn. Nejblíž k tomu jsem mìl asi já.
Pøed odchodem na hotel Radek s Matìjem zkusili dìlat ještì kotouly z kopce 
dolù. Matìj v podstatì udìlal salto, Radkovi vypadla bota. Bylo asi pùl deváté 
veèer a my jsme vyrazili zpátky na hotel. Všichni jsme byli mokøí až na kost díky 
tomu, že po celý veèer hustì snìžilo, a tomu, že jsme se všichni alespoò jednou 
vyváleli ve snìhu, vèetnì paní uèitelky. „Hoši, tak na tenhle lyžák nikdy neza-
pomenem.“, øekl jsem na pokoji. „Tohle byl ten nejlepší den.“, dodal Radek, ale 
tuhle vìtu jsem slyšel i den po tomhle, ale to až v dalším vyprávìní.       
Martin Navrátil, 9. roèník



Zimní besídka žákù i „ Šaškové poèmáraní “ ZŠ Albrechtice n. Vlt.ZŠ Albrechtice n. Vlt.
Dne 17. ledna 2023 se v prostorách tìlocvièny konala „Zimní besídka“ 
se hlavnì kvùli velké nemocnosti žákù i pedagogù bohužel nezdaøil. Ale o to více se žáci i uèitelé na lednovou besídku tìšili.

žákù ZŠ Albrechtice nad Vltavou. Pùvodní pøedvánoèní termín 

Úvodní èísla programu patøila tìm úplnì nejmenším. Pod vedením paní 
doprovodu paní vychovatelky B. Milotové dìti z 1. tøídy a z družiny zazpívaly veselé zimní písnièky a ihned od zaèátku besídky navo-
dily pøíjemnou atmosféru.Pak pøišel Mikuláš se svou družinou (žáci 9. a 8. tøídy) a za písnièku nebo básnièku obdaroval rodièe milým 
slovem a odmìnou. Velmi zajímavé hudebnì - dramatické vystoupení „Na mravenèí pasece“ mìli žáci 1. tøídy v pìkných kostýmech 
mraveneèkù. Následovalo pásmo vánoèních písní a koled nejen v èeštinì, ale i v angliètinì a nìmèinì. 

øeditelky V. Tiché, paní asistentky M. Bláhové a za kytarového 

Zpestøením besídky byla recitace Erbenovy balady „Štìdrý den“ (žáci 
6. tøídy) a také divadelní scénky inspirované tradièními pohádkami 
„O Èervené Karkulce“ (2. a 3. tøída) a „O dvanácti mìsíèkách“ (8. tøída). 
Žáci 4. a 5. tøídy si pøipravili 
televizní kuchaøské soutìže „Masterchef“. Jak moc se tìší na lyžaøský 
kurz pøedvedli žáci 7. tøídy v humorné písnièce z divadelní hry „Dobytí 
severního pólu“. Opravdovým zlatým høebem veèera bylo gymnasti-
cké vystoupení žákynì Dominiky Mertlové (8. tøída), která prokázala 
ohromný talent.

velmi pìknou a vtipnou scénku ve stylu 

Rodièe i uèitelé se mohli nechat inspirovat nejnovìjšími trendy díky 
módní pøehlídce, kterou pøedvedli žáci 9. tøídy. Jejím cílem bylo pøed-
stavit povolání, která budou možná za nìkolik let vykonávat. 
Malé okénko do hodin nejstarších žákù vyloudilo 
úsmìvy, až hlasité výbuchy. Paní uèitelky se pøevtìlily do žákyò a na-
opak Elen Hlaváèková s Petrou Procházkovou (9. roèník) vystupovaly 
jako pedagožky, jež zažívají každodenní „útrapy“.

v øadách publika 

Na závìr si všichni uèitelé i žáci zazpívali píseò „Šaškové poèmáraní“ 
z Manéže Bolka Polívky. Zimní besídka žákù ZŠ Albrechtice nad Vlta-
vou se vydaøila. Nejen podle závìreèného bouølivého potlesku bylo 
zøejmé, že rodièùm i dìtem se velmi líbila.

Výstava projektu Pøíbìhy našich sousedù 
doputovala do albrechtické základní školy
Pamatujete se ještì na projekt Pøíbìhy našich sousedù, kterého se 
v loòském školním roce úèastnila skupinka žákù z albrechtické školy? 
Naši osmáci (dnes už devá�áci) navštívili tehdy politickou vìzeòkyni 
Jarmilu Kováøovou, která jim vyprávìla o svém odsouzení a vìznìní 
v padesátých letech minulého století. Její vyprávìní pak zpracovali 
do rozhlasové reportáže a svou práci prezentovali v písecké mìst-
ské knihovnì. Do stejného projektu se zapojily i další základní školy 
z Písku a okolí. Pøíbìhy všech zapojených pamìtníkù a pamìtnic 
byly zpracovány do výstavy, která nyní putuje po školách. Zhruba 
od poloviny ledna do poloviny února byla výstava v naší škole, a tak
jsme s tímto materiálem pracovali i v hodinách obèanské výchovy. 
Žáci si èetli si o jednotlivých pamìtnících, vyhledávali informace 
v textu, povídali jsme si o tom, jak se žilo v komunismu a jaké výho-
dy má život ve svobodné demokratické zemi. 
Výstava vznikla díky projektu Místní akèní plán rozvoje vzdìlávání 
na Písecku II.  Mgr. Lenka Grzyb
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Minulý rok 2022 byl pro Spolek Oudraž obdobím velmi aktivním, naštìstí v tom nejlepším 
slova smyslu. Od založení ubìhl už témìø rok a rádi bychom touto cestou zrekapitulovali, 
co se podaøilo a jaké máme plány pro rok 2023. Aktuálnì se mùžeme pochlubit 24 aktiv-
ními èleny spolku a zhruba 10 spolupracovníky, kteøí se jistì letos èleny stanou :-). 
O èervencové akci „Letní hry“ s nohejbalovým turnajem, dìtskými hrami se skákacím 
hradem a veèerní taneèní zábavou s bohatou tombolou jsme Vás už informovali v minu-
lých Zpravodajích. „Louèení s létem“ na konci srpna v Údražské hospodì probìhlo ve 
velmi podobném duchu, grilování, hudba a milé sousedské posezení se i díky hezkému 
poèasí vydaøilo. V øíjnu jsme vyrazili za Vinobraním na Moravu s návštìvou krásného 
zámeckého areálu v Lednici a ochutnávkou místních vín i s pozdravem Vìstonické Ve-
nuši. Závìr roku vìnovaný nejkrásnìjšímu období Vánocùm jsme pøedevším pro dìti 
pøipravili zdobení Vánoèního stromeèku v Údraži s ohòostrojem a prskavkami, pro dos-
pìlé byl vynikající svaøák a pekli se buøtíky. Všechny akce se opravdu povedly, jednak 
díky úèasti velkého množství návštìvníkù z blízka i daleka, ale pøedevším proto, že ná-
lada byla skvìlá. Fotky snad vypovídají za všechna slova :-) Protože se nohejbalový 
turnaj koná na víceúèelovém høišti, udìlali jsme se spolkem brigádu a høištì tak dostalo 
zhruba po roce nejen nový posyp jemného písku, ale znovuupevnìní sítí, výmìnu zámku 
u vchodu, èásteènou opravu branek i sloupu na volejbalovo/nohejbalovou sí�. Letos se 
o høištì také postaráme. A proto, že se naše èinnost rozrostla a v letošním roce (pevnì 
doufáme) ještì rozroste, potøebovali bychom nìkam uložit naše vìci, které potøebujeme 
k poøádání všech akcí. Požádali jsme místní SDH spolek, zda bychom s nimi mohli sdí-
let klubovnu (prostor vedle knihovny, který jsme shodou okolností rekonstruovali zhruba 
pøed 4 roky ve skupinì lidí, která je z vìtší èásti aktuálnì èleny spolku a peníze na tuto 
rekonstrukci jsme vyžádali na Obci také my), byli jsme však odmítnuti. Budeme tedy 
žádat Obec o pøidìlení jiného prostoru, abychom mohli fungovat jako jiné spolky.

Pro rok 2023 jsme si pro Vás všechny pøipravili tyto akce a tímto 
všichni srdeènì zváni, myslíme si, že to zase bude super: 

jste 

. 26.2.2023  –  Vzpomínka na Milánka Øeháèka – karetní turnaj

. 8.7.2023  –  Letní hry – nohejbalový turnaj, dìtské hry se skákacím 
hradem, veèerní taneèní zábava s tombolou

. Srpen / záøí 2023  –  Louèení s létem

. Øíjen 2023  –  Vinobraní na Moravì s návštìvou kulturní památky

. Prosinec 2023  –  Zdobení Vánoèního stromku, výroba ozdob, 
ohòostroj a prskavky, svaøák a buøtíky

Všem pøejeme pøíjemný rok 2023. O jednotlivých akcích budete opìt 
informování pøes Zpravodaj, Infocentrum nebo naše WEB stránky. 
Váš Spolek Oudraž  L.H.

Ze života Spolku Oudraž z.s.

ÚÈAST

VÌK OD 12 LET

NEOMEZENÌ

KARETNÍ HRA 

PRŠÍ

VKLAD DO HRY 

50 Kè

SPONZOØI
Obec Albrechtice 
nad Vltavou

Pojïme 
zavzpomínat 
na našeho 
kamaráda, 
souseda, 
par�áka 
pøi jeho 
nejoblíbenìjší 
høe. 

VZPOMÍNKA NA 

MILÁNKA ØEHÁÈKA

KDY

26.2.2023
14:30 – 20:00

KDE

Sál hospody v Údraži
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300 let stará hrušeò hnilièka

Na podzim roku 2022 probìhla v Èesku soutìž o Strom roku 
Hlasovalo se na internetu o 12 ti finalistech z 55 pøihlášených. 
Stromy jsou uctívány nejen pro svoji estetickou hodnotu, spoèíva-
jící v tvaru koruny, architektuøe kmene a vìtví, ale pøedevším pro 
svùj pøíbìh a význam, který se ke stromu váže. Vìk není tak rozho-
dující, v soutìži byly stromy vìku od 87 do 450 let. O vaši pozor-
nost se ucházely duby, javory, hrušnì, lípa, která byla nejstarším 
úèastníkem, Mendelùv jinan v Brnì, bøíza a tøešeò.

2022. 

Anketa o strom roku 2022 byla uzavøena v záøí a vítìz byl ozná-
men v Brnì. Stala se jím asi 300 let stará hrušeò hnilièka z obce 
Drásov na Pøíbramsku. Vzpomínáte? V roce 2021 to byla jabloò 
u Lidmanù, teï tedy hrušeò. A co starou hrušeò vyneslo na místo 
nejvyšší? Kromì statného vzrùstu i silný pøíbìh a nadšení podpo-

rovatelù. Mohutný strom mìl namále - mìl být zavezen hlušinou z novì otevøeného uranového dolu. Výsypka se prý zasta-
vila 25 m od stromu. Štìstím pro nìj bylo uzavøení dolu. Pro strom hlasovalo 2 450 lidí.

Na 2. místì se objevil javor babyka z Ústí nad Orlicí a tøetí místo v poøadí obsadil opìt ovocný strom – sousedsk
z Kralic nad Oslavou. Otevøete si stránku stromu roku na internetu a užasnete nad krásou, rozmanitostí a pøíbìhy nomi-
novaných stromù. Každý národní šampion postupuje do celoevropského klání, které v tìchto dnech zaèíná. Zúèastní se 
16 vítìzù národních kol. Je mezi nimi i jabloò z Ukrajiny, která nahradila strom z Ruska, jež byl ze soutìže vyøazen. O titul 
Evropský strom roku 2022 se uchází napø. jabloò, hrušnì, duby, buky, tis, platan, obøí fíkus a eukalypt. Prohlédnìte si 
na internetu uvedené národní vítìze, seznamte se s jejich pøíbìhy a bezplatnì hlasujte pro 2 z nich. Nezapomeòte na své 
èešství a na to, že ve høe je i èeský hrdina. Hlasování konèí s koncem února a vítìz bude oznámen v parlamentu v Bruselu.

á hruška 

Obec Albrechtice nad Vltavou projevila svou ochotu podílet se na vytváøení pøívìtivé a zdravé krajiny zakládáním alejí 
stromù u polních cest a péèí o dva uznané Památné stromy. Nových alejí je již 7,5 km. Stará se o udržení vody v krajinì 
údržbou starých a naplánovanou výstavbou nových rybníkù.

Stromy jsou tím, co lidi spojuje, jsou souèástí historie kraje a obyvatel, a vzbuzují pocit sounáležitosti lidí k rodnému kraji. 
A jak se píše v Motlitbì stromu – jsou tím, kdo dává døevo na kolébku i rakev.    P.D.

Královské objímání 

„My tøi králové jdeme k vám, štìstí, zdraví vinšujem vám…“, 
zpívali malí koledníèci z albrechtické školy i o letošní sbírce
poøádané Charitou. Natìšeni, odìni v královský šat, vybave-
ni kasièkou a vìdomím, že toto putování má smysl v pomoci 
druhým. Albrechtiètí obèané nás v této myšlence neuvìøitelnì 
podporovali, a tak jsme se mohli spoleènì radovat z vybrané 
èástky 17.236 Kè pro Charitu z Písku.

Jedno mrazivé, ale sluneèné odpoledne jsme se vydali 
k památné lípì, která je opravdovou vzácností naší vesnice 
a v každém roèním období má své kouzlo. Abychom objali 
její mohutný kmen, bylo zapotøebí devìt šikovných žákù.

Závìrem bych chtìla ještì jednou všem podìkovat 
za penìžité dary, dobrùtky a milá a laskavá setkání.

A taky pøeji všem hodnì štìstí, zdraví…  Božena Milotová  
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Albrechtická lípa – Památný strom ÈR
stáøí 300 let  /  obvod kmene 657 cm

Náš národní strom roku 2022



První prosincový den 2022 opustil v 84 letech navždy naše øady významný 
èlen, dlouholetý velitel SDH Chøeš�ovice a èlen Spolku památky Chøeš�ovicka 
pan Miloslav Mareš. V øadách hasièù vykonal bìhem svého života spoustu 
dobrovolné práce, ale to by bylo na dlouhé vyprávìní. Byl mezi prvními, kteøí 
se stali èleny Spolku památek Chøeš�ovicka a i pøes svùj vyšší vìk èi podlome-
né zdraví se nebál další dobrovolné práce. Pan Mareš však nebyl jenom èle-
nem tìchto dvou organizací, ale byl také vášnivým chovatelem holubù a králíkù 
a øadu let se zúèastòoval chovatelských výstav, z kterých si odnesl i nìkolik 
ocenìní. Další jeho záslužnou èinností byla dlouholetá práce kostelníka. Staral 
se nejen o kostel sv. Jana Køtitele, který velmi miloval, ale také o farní budovu 
a v ní zøízenou kapli. Byl pokraèovatelem organizace krásných srazù Rodákù 
a pøátel Chøeš�ovic. Byl dobrým spoleèníkem a vypravìèem. Jeho vzpomínky 
velmi obohatily napøíklad archiv spolku památek.
Byl vstøícným a pracovitým èlovìkem, který udìlal pro Chøeš�ovice mnohé! 
Èest jeho památce! Dìkujeme! 

SDH Chøeš�ovice a Spolek památky Chøeš�ovicka

Vzpomínka na pana Miloslava Mareše

SDH Chøeš�ovice Výroèní valná hromada SDH Chøeš�ovice
Valná hromada probìhla 14. ledna v KD Chøeš�ovice. Na zaèátku byli uctìni 
minutou ticha zemøelí èlenové SDH Chøeš�ovice. Èlenové výboru SDH pak 
postupnì pøednesli své projevy a zprávy o èinnosti SDH v r. 2022. 
Zhodnotili práci èlenù SDH, jejich podporu a úèast pøi poøádání všech akcí 
èi úèast na hasièských soutìžích. Starosta sboru Miloslav Mareš zmínil 
také složité období, kterým jsme si všichni za poslední roky prošli díky pan-
demii a stále ještì procházíme díky válce na Ukrajinì. Ze zprávy velitele Víti 
Kothánka vyplynulo zklamání nad pøístupem vìtšiny èlenù sboru, kteøí se 
k práci pøíliš nemají a vìtšinou pøijdou tzv. pouze na pivo. Akcí v posledních 
letech docela pøibylo, ale aktivních èlenù dlouhodobì pøíliš není. Proto zaèí-
nají ubývat síly tìm, kteøí se akcím i pomoci jiným organizacím vìnují pravi-
delnì. Zprávu o hospodaøení pøednesl hospodáø Petr Lacina a o zapojování 
mladších èlenù sboru pohovoøila Klára Kothánková. Ostatním zapojujícím 
se èlenùm výbor SDH za jejich práci podìkoval. Bìhem schùze došlo také 
na vyznamenání a odmìny nìkterým èlenùm SDH.  
Místostarosta SDH Václav Lid obdržel medaili sv. Floriána za letitou práci 
pro SDH a velitel SDH Vít Kothánek medaili za zásluhy. Podìkování a balíèek za 50 let èlenství v SDH obdrželi rovnìž hasièi Jaroslav 
Havlátko st., Josef Havlátko, Josef Kothánek a Vladimír Radáš. Dalšími, kteøí obdrželi podìkování a balíèek byli hasièi jubilanti Josef 
Bican, Miloslav Klas a František Stropnický st. Schùze se úèastnilo také mnoho pozvaných hostù z øad SDH jiných obcí a zástupcù 
Mysliveckého spolku Jehnìdno. Mezi hosty byl rovnìž starosta obce Albrechtice n/Vlt. Miroslav Ušatý, který ve svém projevu mimo 
jiné zmínil také velký podíl místního sboru na letošním úspìchu získání titulu Vesnice roku Jihoèeského kraje. Sboru pak popøál, aby 
se jim i nadále daøilo v jeho èinnosti. Na této schùzi se také rozlouèili po dlouholetém pùsobení s funkcí starosty okrsku SDH pan Jan 
Košatka a s funkcí velitele okrsku SDH pan Josef Kvìch, oba z Kluk. Za jejich pùsobení v tìchto funkcích jim všichni vzdali hold vel-
kým potleskem a byli jim pøedány dárkové balíèky. V závìru schùze se pøijalo usnesení o plánech sboru na letošní rok a potom už 
následovalo bohaté obèerstvení. Dìkujeme všem, kteøí se podíleli na pøípravì této schùze. Text a foto: R. Lacinová
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Chøeš�ovice
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Pìkný Adventní koncert probìhl v sobotu 17.12. v kostele sv. Jana Køtitele 
Pøestože se chvíli zdálo, že opravdová zima, na kterou už v tomto èase nejsme zvyklí, poøádání koncertu nakonec zabrání. Díky OÚ 
Albrechtice nad Vltavou a šikovným pracovitým lidem se naštìstí podaøilo tak tìžko pøístupné místo v zimním období zpøístupnit. Takže 
se úèinkující i ostatní návštìvníci bez vìtších potíží do kostela sv. Jana dostali. 

v Chøeš�ovicích, který poøádal Spolek památky Chøeš�ovicka. 

V kostele zaznìly pùsobivé melodie Èeské mše vánoèní od skladatele Jakuba Jana Ryby ve skvìlém podání Píseckého komorního 
orchestru Piko a pìveckého souboru Sonitus. V závìru koncertu nemohly samozøejmì chybìt všemi oèekávané vánoèní koledy a tu 
závìreènou ,,Narodil se Kristus Pán" si zazpívali s vystupujícími témìø všichni. Úžasný zážitek v podání tìchto dvou hudebních tìles 

odmìnili diváci bouølivým potleskem ve stoje. 
Kostelík sv. Jana dostal letos od nìkolika èlenù spolku památek také vánoèní 
dárek v podobì Betléma, který si lidé mohli po koncertu prohlédnout. Ve sváteèní 
dny od 24.12. do 26.12. pokud budou mít lidé cestu ke kostelu, budou mít možnost 
si Betlém prohlédnout znovu. 
Dùležité je zmínit, že tato nádherná akce by také nemohla 
pory JE Temelín generálního partnera projektu Oranžový rok v Albrechticích n/Vlt., 
èlenù Spolku památky Chøeš�ovicka, SDH Chøeš�ovice, OÚ Albrechtice n /Vlt. 
a všech dobrých lidí, kteøí byli ochotní vìnovat takové akci èas a práci! 

probìhnout bez pod-

Také dìkujeme všem návštìvníkùm, kteøí svou pøítomností akci podpoøili a že jich 
bylo znovu opravdu hodnì. 

Nechybìl rovnìž vánoèní punè na zahøáti a drobné obèerstvení v podobì vánoè-
ních dobrot, které mohli lidé ochutnat zdarma a pak pøípadnì zakoupit. 
Ještì jednou dìkujeme všem dobrým lidem a pøejeme každému krásný Nový rok 
a hlavnì pevné zdraví!
Text a foto R. Lacinová Foto: R. Lacinová, K. Kothánková

Silvestr v Chøeš�ovicích
Poslední den v roce 2022 poøádali místní hasièi spoleèné rozlouèení se starým rokem 
a pøivítání toho nového. Všichni, kteøí nechtìli trávit tento den doma, pøišli do místního 
KD, kam si sebou pøinesli vlastní chlebíèky, jednohubky a další dobroty, které na tento 
veèer neodmyslitelnì patøí. Zábava plynula pomìrnì rychle a zvesela, až najednou pøi-
šel èas posledních vteøin starého roku. Na to se spoleènost odebrala ven na slavnostní 
ohòostroj a poté si vzájemnì všichni popøáli š�astný nový rok. Oslava pøíchodu nového 
roku ještì pak pokraèovala do brzkých ranních hodin. Text a foto: R. Lacinová

Tøi králové navštívili i chøeš�ovická 
a bìhem svých zastavení potìšili jejich
obyvatele koledou a pøáním všeho dobré-
ho. Odmìnou za to jim dobøí lidé darovali 
menší èi vìtší obnos do Tøíkrálové sbírky, 
kterou organizuje Charita Èeské republiky 
a pomáhá potøebným. 

obydlí 

Díky všem dárcùm i koledníkùm! R.L.

Tøíkrálová sbírka SDH Chøeš�ovice

Adventní koncert v Chøeš�ovicích



Z èinnosti spolku „Náš Újezd“ Vítání nového roku 2023 v Újezdì

Na silvestrovský veèer pøipravil spolek „Náš Újezd“ pro spoluobèany louèení se starým rokem a vítání nového roku 2023 
s ohòostrojem. Vzhledem k tomu, že vìtšina prožila veèer v okruhu své rodiny a pøátel, naplánovali jsme spoleèné 
setkání na návsi až po 22 hodinì. Tam na všechny èekala krásnì vyzdobená a vytopená klubovna ve které ženy pøipra-
vily i menší obèerstvení a vše na slavnostní pøípitek. Po 22 hodinì pøicházeli obèané, kteøí mìli zájem a ještì nespali. 

Postupnì se nás sešlo 12.
Nìkteøí pøinesli i nìco k zakousnutí 
a k pití. S úderem pùlnoci vylétly 
špunty „šampusu“, kterým jsme si 
pøipili a popøáli všeho nejlepšího do 
nového roku. 
Poté následoval sice menší a klid-
nìjší, ale o to hezèí ohòostroj.  
Po ohòostroji jsme se všichni vrátili 
do klubovny, kde pokraèovala další 
zábava a rozcházeli jsme se až po 
tøetí hodinì.  
J. Procházka

Myslivecko - hasièský ples v Chøeš�ovicích

V sobotu 28. ledna probìhl po dvouleté pauze tento spoleèenský ples. Na zaèátku plesu pøítomní povstali a uctili tak za 
zvuku trubky všechny minulé èleny i veškerou èinnost tìchto dvou organizací. K poslechu a tanci hrála již stará známá 
Malá kapela P. Havlíka z Èeských Budìjovic. Nechybìla ani bohatá, jak malá tak velká tombola. Hlavní cenou byl mladý 
divoèák do 30 kg a výherce z této ceny mìl opravdu velikou radost. Kapacita sálu v KD byla zcela zaplnìna a zábava 
trvala dlouho do hluboké noci. Dìkujeme všem, kteøí pomohli ples uspoøádat! Text: R. Lacinová  Foto: K. Kothánková  

Uklizený prostor

Jde nejen o úklid døevin, ale pøe-
devším o vyklizení vrakù na tomto 
prostranství, aby se zmìnil pohled 
na konec katastru naší obce. 
O nemožné vyklizení vrakù
se postaral místní zastupitel Petr 
Veverka, za což mu patøí velké 
podìkování.

  –    –  
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aneb ... a pak že to nejde
V souèasné dobì probíhá úprava 
obecního prostoru u zahrádkáøské 
kolonie Újezd II.



Valná hromada albrechtických hasièù
V druhé polovinì ledna vstoupili albrechtiètí hasièi do 133. roku své èinnosti a to setkáním na Výroèní valné hromadì. 
Na tuto významnou událost pøijali pozvání zástupci okresních sdružení hasièù Èech, Moravy a Slezska v Písku a Èeských 
Budìjovicích. A samozøejmì nechybìli ani delegace hasièù z našich spøátelených sborù. 
Ještì pøed zahájením valné hromady byli všichni seznámeni s prùbìhem odpoledne, nebo� se jednání konalo již v 
struovaných prostorách zbrojnice a to v nové pøístavbì, kterou jsme svoji úèastí hasièù naplnili. Pøed zahájením jednání
jsme uctili památku zesnulých èlenù sboru a byla pøedána ocenìní za dlouholetou práci ve sboru. 

rekon-

Dále následovala zpráva o èinnosti za uplynulý rok, která byla jako 
vždy bohatá, slyšeli jsme i plán èinnosti na následující rok, kde 
budou zajímavé akce. Valná hromada se nesla v duchu hodnocení 
práce v pøedchozím roce a plánování èinnosti na další rok. Zvolili 
jsme si i naše zástupce na Shromáždìní delegátù sborù, které se 
bude konat na jaøe. 
V závìru byla otevøena diskuse, kde nás svými pøíspìvky a zdravi-
cemi potìšili naši hosté. A po projednání všech schválených bodù 
programu probìhla i exkurze ve všech prostorách zbrojnice, která 
se moc líbila. A slovy našich hostù jsou nám tyto dùstojné a repre-
zentativní prostory ze srdce pøány. Zejména po nìkolika desítkách 
let se doèkala zásahová jednotka obce odpovídajících prostor 
a zázemí pro záchranáøskou èinnost, kde stále naplòujeme staré 
hasièské heslo: „Sobì ku cti, bližnímu ku pomoci, vlasti ku slávì.“

Text : Petr Sidum -  Velitel SDH Albrechtice nad Vltavou
Foto : Vlasta Petružálková a Vladimír Dìrda

SDH Albrechtice n. Vlt.

Sbìr žaludù a kaštanù 2022 
Tradièní podzimní soutìž ve sbìru žaludù a kaštanù motivovala chlapce 
i dívky, èasto celé rodiny. Ráno se v taškách, pytlích èi jiných pøepravních 
obalech u šaten hromadily kilogramy nasbíraných plodù. Celkem se jich 
podaøilo pøinést pro lesní zvìø a vzápìtí pøedat myslivcùm: 407,45 kg. 

–  V š e m d ì t e m p a t ø í v e l k é p o d ì k o v á n í –   

za aktivní pøispìní v péèi o místní zvìø v zimním období  Zdeòka Pirglová

1. místo  –  Matìj Schánilec
2. místo  –  Jiøí Jáchym Melichar
3. místo  –  Mia Kvasnièková
4. místo  –  Pablo Juarez
5. místo  –  Valerián Havlíèek

93,5 kg
80,0 kg
62,8 kg
40,0 kg
36,5 kg 

NEJLEPŠÍ SBÌRAÈI

407,45 kg  
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Jak jsme po 39. dobìhli Kamýk                Výsledky Velké Albrechtické 2022

DÌVÈATA do 12 let:
20:44

20:53

28:00

1. VOJTOVÁ NIKOLA

2. KANTOVÁ MAGDALENA 
3. MARKOVÁ ZUZKA 

CHLAPCI do 6 let: FRIDRICH JAKUB A HONZÍK

MUŽI (do 101 let)

15:591. ŠÍP JAROMÍR

17:282. PAVLÁT RENÉ

17:593. STEJSKAL VÁCLAV

CHLAPCI do 12 let:
19:511. VOVESNÝ JONÁŠ

20:13

25:15

2. FITT DAVID
3. KRIPPNER VAŠÍK 

ŽENY

21:121. BRUSKOVÁ KAMILA

22:362. ŠIMÙNKOVÁ SIMONA

23:173. KOKAISOVÁ VENDULA

èas v min. èas v min.
NEJ

NEJ

NEJ

NEJ

NEJ

NEJ

Za stateèný výkon

mladší úèastník:  BENEŠ JAKUB (nar. 3.6.2021)

starší úèastník bìhu:  HUSOVÁ VLASTA, 81 let !

tìžší úèastník:  

POZDÌNA MILOŠ (Pokemon) vážili jsme i se psem :-)

vzdálenìjší:  GILL JEFF (Afrika)

lepší bìžecký styl:  ELIŠKA SCHÁNILCOVÁ

lepší umìlecký dojem:  KLÁRKA KOTHÁNKOVÁ

 (a že nevypustila duši):  

JAROŠOVÁ VERUNKA

107 bìžcù v 10:00 startovalo v 39. roèníku  /  Teplota 10°C  /  Pod rozhlednou na Kamýku v 11 hodin 830 lidièek ! 
Pøed 40 lety jsme u osamocené rozhledny na Kamýku stáli ve ètyøech ! Pizis, Van�ák, Pavel a Eva Koldù.

Na úèastníky bìhu èekala pod rozhlednou „bedna“. Na ostatní „Jedová chýše“ Ládi Voneše, který zároveò výstøelem ukonèil 39. roèník 
Silvestrovského bìhu. 

„ “
P.S. DÍKY MOC, Vám všem, za pomoc pøi pøípravách na bìh ! Tìším se na vás, zase o Silvestru - na závìreèném  

40. roèníku Velké Albrechtické. 31.12. 2023 sraz 9:30 „u snìhulaèky“ (èp. 13) !  V roce 2023 pøeji všem všechno NEJ, Váš Pavel Kolda

Vítìzem bìhu se stal Šíp Jaromír (s èasem 15:59 minut - asi rekord bìhu).  Vítìzka kategorie - Dìvèata do 12 let 
- mìla lepší èas než dospìlky . Snaha spoèítat všechny pod rozhlednou tentokrát vyšla. Rodinka Králù to vyøešila sèítáním návštìvníkù 
pomocí bonbonù. 
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Zimní pøíprava se rozjela TJ Albrechtice n. Vlt.
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3. místo v závodu LYŽUJ LESY Vimperk 2023 Reprezentace naší školy
V úterý 14. února 2023 se Dominika Mertlová, žákynì 8. tøídy
ZŠ v Albrechticích nad Vltavou, zúèastnila obratnostního lyžaø-
ského závodu „LYŽUJ LESY“. Akci poøádal Svaz lyžaøù ÈR 
spoleènì s Lesy ÈR a s Fischer Ski klubem Šumava Vimperk. 
Obratnostní závod Lyžuj lesy 2023 se koná pro neregistrované 
a registrované lyžaøe ze základních škol. Celkem se zúèastnilo 
tohoto závodu 26 škol.
Zdatnost a obratnost závodníkù provìøilo celkem devìt pøichy-
staných pøekážek, mezi kterými nescházely šlapaèky, podjezdy,
jízda pozadu, slalom, jízda v boulích èi pøeskoèení støíšek. Tra� 
byla pøipravena na umìle zasnìženém okruhu, což není jedno-
duché pro neregistrované závodníky.
S tratí ve Sportovním areálu Vodník ve Vimperku si Dominika 
Mertlová poradila výbornì a v konkurenci ostatních závodníkù 
získala 3. místo v obratnostním závodu v kategorii 7. - 9. tøída 
neregistrovaní - dívky. Od vítìzství ji dìlilo 10 sekund.. Dìkujeme za vzornou reprezentaci naší školy a gratulujeme 

k dosaženému výsledku!

Zdravíme všechny,
Po zimním odpoèinku pøišla na øadu zimní pøíprava, kterou jsme zahájili velkolepì na 
zimním soustøedìní v Železné Rudì. Byla sice krátká, ale za to vydatnìjší :-) 
Hned v 

krásném Šumavském okolí. Musíme konstatovat, že kopeèky jsou tam sku-
teènì strmé a i my trenéøi jsme si pìknì zafunìli. Po veèeøi probìhlo vyhlášení tipo-
vaèky, které jsme našim malým hráèùm pøipravili. Šlo o tipovací soutìž MS v Kataru. 
Ráno jsme opìt vybìhli. Po obìdì nás èekala místní sportovní hala, kde probìhl fot-
balový turnaj a veèer opìt vyhlášení :-) V nedìli po sbalení a pøípravy k odjezdu domù 
jsme se zašli rozlouèit s okolím a po obìdì odjezd. 

pátek po pøíjezdu a ubytování se v penzionu jsme s dìtmi vyrazili na první 
výbìh po 

Všichni byli naprosto úžasní a už se tìšíme na další spoleèný zájezd :-) 
V tuto chvíli pokraèujeme v tréninkách. 
Náš tým se hezky rozrùstá a budeme rádi, když bude stejný zájem i nadále. 
Tedy kdo by chtìl, tak vás rádi na tréninku pøivítáme :-) 

. Jarní
zápasem Albrechtice vs. Protivín v 10:00 hodin ráno v Albrechticích

 sezona starší pøípravky zaèíná v sobotu 1. dubna 2023

Kde po úspìšném absolvování trenérské licence povedeme naše malé fotbalisty už
jako oficiální trenérská dvojice!!! Tak se tìšíme na všechny fanoušky :-) Vena a Pá�a

Chlapci a chlapi nabírají fyzièku a už se nemohou stejnì jako diváci 
a divaèky doèkat prvního jarního kola. 
V pøípravì jsou zatím na programu zápasy: 
s Podolím na UMT v Milevsku 18. 2. 2023 od 18 hodin a Týnem nad 
Vltavou 4.3.2023 od 11 hodin v Temelínì. Na ostro to letos vypukne 
26. 3. 2023 v Miroticích. 

. Na první domácí zápas se mohou všichni pøijít fandové 
podívat na apríla, kdy k nám do „Vltava Arény“ pøijedou Skály. 

Béèko zaène jaro 2. 4. 2023 doma proti Sepekovu. Další týden hraje 
opìt doma a pøijet má Èížová.  

. Tradiènì info „pro vìrné fanoušky“: 
Zvýhodnìné permanentky na domácí zápasy 2023 objednávejte:
fotbal.albrechtice@seznam.cz  nebo na tel.: 792 588 366

TJ ALBRECHTICE NAD VLTAVOU

POØÁDÁ V SOBOTU 4.3.2023 OD 20:00

V HOSPODÌ V ÚDRAŽI

„ “SPORTOVNÍ PLES

VEÈEREM VÁS BUDE PROVÁZET SKUPINA 

NEBUDE CHYBÌT ANI

TRADIÈNÍ TOMBOLA
SE SPOUSTOU CEN

„LANZA“
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60  Milota Václav, 

60  Milota Milan, Albrechtice n. Vlt.

60  Mareš Miloslav, Chøeš�ovice

80  Frycová Anna, Albrechtice n. Vlt.

81  Sudová Marie, Albrechtice n. Vlt.

50  Kozák Josef, Údraž

70  Kaifer Miroslav, Albrechtice n. Vlt.

55  Bartuška Miroslav, Albrechtice n. Vlt.

50  Nováková Eliška, Albrechtice n. Vlt.

90  Šabatková Libuše, Hladná

75  Votruba Jiøí, Chøeš�ovice

65  Soukupová Alexandra, Hladná

Albrechtice n. Vlt.70  Korecká Marie, 

82  Malafová Anna, Chøeš�ovice

83  Pavlíèek Jan, Albrechtice n. Vlt.

55  Miller Martin, Albrechtice n. Vlt.

70  Škoda Milan, Albrechtice n. Vlt.

55  Vèelièková Miroslava, Údraž

65  Lid Jan, Albrechtice n. Vlt.

65  Kaifer Václav, Hladná

65  Øeøábková Milena, Jehnìdno

60  Míšek Václav, Chøeš�ovice

Albrechtice n. Vlt. 60  Slepièková Vladislava

82  Øeøábková Marie, Jehnìdno

70  Mareš František, Albrechtice n. Vlt.

70  Kolmanová Alena, Chøeš�ovice

55  Domín Petr, Chøeš�ovice

81  Šíma František, Albrechtice n. Vlt.

84  Pavlátová Dagmara, Údraž

84  Shánìlová Vìra, Újezd

80  Jirochová Marie, Jehnìdno

97  Hrubá Anna, Albrechtice n. Vlt.

65  Øeøábková Marie, Jehnìdno

60  Mikolášková Hana, Albrechtice n. Vlt.

75  Stojan Oldøich, Albrechtice n. Vlt.

81  Maøík Josef, Albrechtice n. Vlt.

65  Kozák Jindøich, Jehnìdno

81  Marešová Jaroslava, Chøeš�ovice

55  Polák Marcel, Albrechtice n. Vlt.

, Albrechtice n. Vlt.

Spoleèenská kronika 

~ v mìsíc i lednu se narodi l ~ 

*  J o s e f  V a è k á ø,  Albrechtice nad Vltavou
matka: Jana Hrdlièková
otec: Miloslav Vaèkáø

*  E l e n a  S i k o r o v á,  Albrechtice nad Vltavou
matka: Klára Sikorová

otec: Ondøej Sikora

~ v mìsíc i lednu se narodi la ~ 

Nejkrásnìjší ze všech dárkù, vkládá život do koèárkù. 
V jednom z nich teï sladce dýchá 

Vaše štìstí Vaše pýcha. 

4. února 2023
Václav Schánilec (Mazín)
Albrechtice nad Vltavou

To, že èas rány zhojí, je jenom pouhé zdání.

Stále v srdci velká bolest a vzpomínání…

Dne 19. února 2023 uplynulo 10 let 

od ztráty syna a bratra Ing. Miloslava Škody 

z Albrechtic nad Vltavou. 

V letošním roce by se dožil 40ti let.

Za tichou vzpomínku dìkují

rodièe a sestra Ivanka.

13. ledna 2023
Jana Gotfrídová a Josef Kabele
Albrechtice nad Vltavou~  ~ mnoho štìstí na spoleèné cestì

Já pùjdu tam, kam všechna pokolení odešla, a lesy budou 
dále v slunci snít a vody døímat v lesku bílých hvìzd . . .

Kronika obce                         
Každá obec vede obecní kroniku, do které zaznamenává zprávy 
o dùležitých a pamìtihodných událostech v obci. Za dobu, kterou 
jsem v Albrechticích, pamatuji kronikáøku Danu Ryšlavou a pro 
rok 2021 byla kronikáøkou Bc. Lenka Hronková, MBA.
Za odvedenou práci pro obec patøí všem kronikáøùm obdiv a velké 
podìkování. Jak léta ubíhají a èasy se mìní, mìní se i kronikáøi. 
Pøeji nové kronikáøce Adélce Zachù, aby jí práce s psaním naší 
souèasnosti bavila, a aby byla pro pozdìjší generace pøínosem 
vzpomínek na nás všechny.
Hana Krippnerová MBA, místostarostka obce

Do roku 1922 Albrechtice (Albrechtec) Pamìtní knihu nemìly. 
Založena byla 12. dubna 1922, zakladatelem bylo zastupitelstvo 
obce, které se pøi schùzi konané toho dne jednohlasnì pro její 
založení rozhodlo. Prvním kronikáøem byl zvolen František Kubín, 
uèitel. Starostou obce byl v té dobì Václav Slepièka. 

Tato Pamìtní kniha konèí v roce 1970 na stranì 355.
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